
Zápis
ze 3. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 16. 10. 2024

Místo konání: Hotel Zámek Valeč, Valeč 1, 675 53 Valeč
Čas konání: 14:00 – 17:20
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni: Ing. Dvořák, Ing. Pokorný, doc. Knoflíček, Ing. Liška, prof. Mac, doc. Mazůrek,

doc. Záděra
Neomluveni: -
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani Mgr. Hoderová, prof. Křupka, doc. Katolický

a doc. Kalousek, tajemník Ing. Tesař a ředitelé ústavů
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 2. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Představení studentských spolků
4. Informace vedení fakulty
5. Předložení členů disciplinární komise
6. Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních

programech pro akademický rok 2025/2026
7. Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v navazujících

magisterských studijních programech pro akademický rok 2025/2026
8. Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských a

navazujících magisterských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce pro
akademický rok 2025/2026

9. Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v doktorských studijních
programech pro akademický rok 2025/2026

10. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za LS 2023/2024
11. Předložení Aktualizace rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2024
12. Prezentace vedení (výuka, evaluace)
13. Informace z grémií
14. Schválení termínu (21. 11. 2024) a programu příštího zasedání
15. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany, tajemníka fakulty a hosty z řad ředitelů ústavů.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 2. řádného zasedání, plnění
usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 3. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 2. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Představení studentských spolků

Dnešního zasedání se zúčastnili představitelé studentských spolků Fotoklub Technika, BUT Chicken
Wings, Pneumobil Racing Team, strojLab a TU Brno Racing. Studenti seznámili senátory se svou
činností a aktivitami v uplynulém období, s úspěchy dosaženými v různých typech soutěží, často i na
mezinárodním poli, s plány a cíli pro budoucí období a také s financováním jejich činností a
plánovanými náklady pro další období.
Poté zástupci studentských spolků odpovídali na dotazy senátorů.

ad 4) Informace vedení fakulty

Děkan:
- Proběhl Mezinárodní strojírenský veletrh, mezi oceněnými byl prof. Janíček (zlatá medaile za

celoživotní práci), doc. Koutný převzal zlatou medaili předsedy hodnotící komise pro
elektrochemické leštění povrchu aditivně vyráběných kovových dílů. Pan děkan poděkoval
všem, kteří se podíleli na prezentaci fakulty.

- 27. 9. proběhla Noc vědců, pan děkan poděkoval všem, kteří se zapojili do organizace této akce.
- Ředitelkou CVP byla jmenovaná Mgr. Simona Kubíčková.
- V rámci podpory spolupráce se zahraničím bude možné získat podporu z programu VUT talent.

ad 5) Předložení členů disciplinární komise

Z důvodu ukončení studia některých členů disciplinární komise předkládá děkan FSI aktualizované
složení. Členové DK z řad studentů jsou navrženi dle nominací Studentské komory.
Návrh složení:
● doc. Ing. Vítězslav Máša, Ph.D - prorektor
● Mgr. Jana Hoderová, Ph.D. - proděkanka
● doc. Ing. Jaroslav Katolický, Ph.D. - proděkan
● Anna Maxová, ID 223913, BS Fyzikální inženýrství a nanotechnologie
● Bc. Martin Balabán, ID 238510, NMS Fyzikální inženýrství a nanotechnologie
● Ing. Anna Imrichová, ID 208665, DS Energetické inženýrství

Náhradník:
● Filip Šebek, ID 249035, BS Základy strojního inženýrství
● prof. Ing. Ivan Křupka, Ph.D. - proděkan

Předloženým návrhem se bude zabývat Legislativní komise.
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ad 6) Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v bakalářských studijních programech pro akademický rok 2025/2026

Oproti předložené verzi byly provedeny drobné úpravy, dále byly přidány informace o podmínkách
přijetí do programu Vizuální komunikace v kreativních průmyslech, jehož akreditace je očekávána v
listopadu.
Studijní komise směrnici projednala, neměla další připomínky a doporučila ji ke schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v
bakalářských studijních programech pro akademický rok 2025/2026 ve znění ze dne 15. 10. 2024.
Hlasování č. 4: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 7) Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v navazujících magisterských studijních programech pro akademický rok 2025/2026

Podstatnou změnou oproti předložené verzi je zavedení druhého kola přijímacího řízení. Uchazeči,
kteří si podají přihlášku do 2. kola, musí splňovat podmínku prominutí písemné části přijímací zkoušky.
Odborná části přijímací zkoušky proběhne až po termínu zápisu uchazečů z 1. kola.
Studijní komise směrnici projednala, neměla další připomínky a doporučila ji ke schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v navazujících
magisterských studijních programech pro akademický rok 2025/2026 ve znění ze dne 15. 10. 2024.
Hlasování č. 5: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 8) Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v bakalářských a navazujících magisterských studijních programech vyučovaných
v anglickém jazyce pro akademický rok 2025/2026

Podstatnou změnou v této směrnici je zavedení přijímací zkoušky. Uchazeči budou mít možnost splnit
tuto zkoušku formou scio testu.
Studijní komise směrnici projednala, neměla další připomínky a doporučila ji ke schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v
bakalářských a navazujících magisterských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce
pro akademický rok 2025/2026 ve znění ze dne 15. 10. 2024.
Hlasování č. 6: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 9) Schválení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v doktorských studijních programech pro akademický rok 2025/2026

Po projednání ve studijní komisi a VaV komisi došlo k drobným úpravám ve formulaci, k žádným
podstatným změnám oproti předložené verzi nedošlo.
Obě komise doporučují směrnici ke schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských
studijních programech pro akademický rok 2025/2026 ve znění ze dne 15. 10. 2024.
Hlasování č. 7: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1

ad 10) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za LS 2023/2024
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Formát dokumentu zůstal zachován shodně s minulými lety, důvodem je možnost relevantního
srovnání jednotlivých období. V předložené verzi zatím chybí vyjádření ředitelů některých ústavů,
budou doplněna před projednáním dokumentu ve studijní komisi.

ad 11) Předložení Aktualizace rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2024

Tajemník FSI informoval senátory o změnách, ke kterým došlo v rozpočtu FSI:
- doplnění položky “dofinancování projektu koheze” do osobních nákladů
- výměna fondů s FASTem (FAST mění FRIM za fond provozních prostředků)
- pořízení datového úložiště (důvodová zpráva bude senátorům zaslána)

Dokumentem se bude zabývat FK, termín jednání bude členům oznámen.

ad 12) Prezentace vedení (výuka, evaluace)

V prezentaci vedení fakulty byli senátoři seznámeni s úkoly, které fakultu čekají v budoucím období
v oblasti vzdělávání a v oblasti excelence a evaluace. Senátoři byli informováni o očekávaném vývoji
v těchto oblastech a s cíli, které si fakulta klade. Ing. Tesař seznámil senátory s prostředky, které jsou
k dispozici pro jejich dosažení.
Pan děkan také zmínil některé vlivy, které negativně ovlivňují oblast technického vzdělávání, a
poukázal na výzvy, kterým technické školy čelí. Dále předložil několik možností, jejichž zavedením se
fakulta pokusí zvrátit nepříznivý trend v počtech studentů.
Proděkanka Hoderová seznámila senátory s konkrétními údaji o vývoji počtu studentů a předložila
závěry, které vyplynuly z průzkumu údajů za několik posledních let, včetně identifikace některých
kritických oblastí. Dále senátory informovala o opatřeních, které fakulta již zavedla pro překonání
negativního trendu v počtu studentů (repetitoria, ambasadoři,...).
Doc. Kalousek informoval senátory o projektech, které fakulta zavádí pro získání uchazečů o studium
z třetích zemí (prozatím účast na univerzitním veletrhu v Bogotě). Dále proděkan senátory seznámil s
analýzami, které fakulta využívá a jaké skutečnosti jsou díky nim zjišťovány. Další informace se týkaly
zamýšlených opatření, kterými by měla být udržována úroveň vzdělání.
Informace o doktorských studijních programech a změnách, které doktorská studia čekají, podal
senátorům doc. Katolický.
Další část prezentace se týkala oblasti excelence. S očekávanou změnou financování VŠ souvisí i
změna způsobu hodnocení, bude kladen větší důraz na evaluace, které budou posuzovat větší
množství výsledků.
Proděkan Křupka seznámil senátory s výsledky hodnocení v uplynulém období a informoval o
evaluacích, které proběhnou tento a příští rok, a o změnách ve způsobu hodnocení v následujícím
období.
Poté prof. Křupka a doc. Katolický odpovídali na dotazy senátorů.
Doc. Katolický podal podrobné informace o evaluaci, která proběhne začátkem listopadu 2024, a
předložil harmonogram evaluace pro rok 2025.

ad 13) Informace z grémií

Informace byly senátorům zaslány před zasedáním mailem, případné dotazy budou zájemcům
zodpovězeny jednotlivě.

ad 14) Stanovení termínu čtvrtého řádného zasedání AS FSI

Termín 4. řádného zasedání byl navržen na čtvrtek 21. 11. 2024.
Návrh programu:
- Zpráva o hodnocení výuky - konečné projednání
- Složení Disciplinární komise - schválení
- Aktualizace rozpočtu - schválení
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Usnesení: AS FSI schválil termín 4. řádného zasedání AS FSI na 21. 11. 2024.
Hlasování 8: pro: 23 proti: 1 zdržel se: 4

ad 15) Různé

Tento bod neměl věcnou náplň.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Anna Imrichová

zapsala: Brigita Rohovská
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